

南華大學一一一學年度財務管理碩士專班

課程時序表

111年02月23日110學年度第2學期第1次系課程會議通過
 111年03月16日110學年度第2學期第2次院課程會議通過
 111年03月30日110學年度第2學期第1次校課程會議通過
 111年08月03日111學年度第1學期第1次系課程會議通過
 111年11月23日111學年度第1學期第1次院課程會議通過
 111年12月07日111學年度第1學期第1次校課程會議通過

本系學生畢業時至少應修滿 37 學分，包括

1. 專業必修：6 學分
2. 專業選修：27 學分
3. 論 文：4 學分
4. 學術倫理教育：0 學分

	一年級	上學期		下學期		二年級	上學期		下學期		
		學分	時數	學分	時數		學分	時數	學分	時數	
											學分
專業必修						財務管理專題研討	3	3			
						金融倫理學	3	3			
專業選修	投資分析課群	財務理論與實務	3	3			證券市場與投資	3	3		
		企業經營與財務分析	3	3			不動產證券化	3	3		
		投資決策實務			3	3	投資銀行	3	3		
		期貨與選擇權			3	3	證券投資研究	3	3		
							房地產投資管理實務			3	3
							行為財務學			3	3
	風險管理課群	財務數量方法	3	3			風險模型及評價	3	3		
		風險管理概論	3	3			國際金融與匯兌			3	3
		財務風險管理			3	3	風險管理與保險實務			3	3
		金融市場與機構經營			3	3					
	其他	財務研究方法			3	3					
	學期總計		12	12	15	15		21	21	12	12

課程說明：

- 1.選修課程：包含投資分析課群與風險管理課群，投資分析課群至少選修五門課，風險管理課群至少選修四門課。
- 2.本所研究生每學期學分最多為12學分，於大學時未曾修習「經濟學」、「會計學」、「統計學」、「財務管理」課程者，先參加本所之鑑定考試，未通過者需至大學部修習相關課程。
- 3.非正式課程：畢業前須在具審稿制度之學術研討會接受論文一篇(含)以上，始可提論文口試申請；職涯輔導2次、碩士論文1篇、(企業參訪或校外見習活動2場)、專業證照1張，才算滿足畢業之要求。
- 4.學生於申請學位考試前，需至「臺灣學術倫理教育資源中心」線上平台自行修習「學術倫理教育」課程，並通過課程總測驗及成績達及格標準。

Nanhua University 2022 Academic Year Calendar
In-Service Master Program of Financial Management
Time Schedule of Class

111年02月23日110學年度第2學期第1次系課程會議通過
111年03月16日110學年度第2學期第2次院課程會議通過
111年03月30日110學年度第2學期第1次校課程會議通過
111年08月03日111學年度第1學期第1次系課程會議通過
111年11月23日111學年度第1學期第1次院課程會議通過
111年12月07日111學年度第1學期第1次校課程會議通過

At the time of graduation, students should complete at least 37 credits, including:

1. Department Core Courses 6 credits
2. Department Elective Courses 27 credits.
3. Dissertation 4 credits
4. Academic Ethics education course 0 credits

		First grade	Last semester		next semester		second grade	Last semester		next semester		
			credit	hours	credit	hours		credit	hours	credit	hours	
Department Core Courses							Seminar in Financial Management	3	3			
							Ethics in Finance	3	3			
Department Elective Courses	Investment Analysis Course Group	Financial Theories and Practices	3	3			Security Market and Investment	3	3			
		Business and Financial Analysis	3	3			Real Estate Securitization	3	3			
		Investment Decision Practices			3	3	Investment Bank	3	3			
		Futures and Options Markets			3	3	Researches in Security Investment	3	3			
								Real Estate Investment Management Practice			3	3
								Behavioral Finance			3	3

Risk Management Course Group	Financial Quantitative Methods	3	3			Risk Model and Evaluation	3	3			
	Introduction to risk management	3	3			International Finance and Foreign Exchange			3	3	
	Financial Risk Management			3	3	Practice on risk management and insurance			3	3	
	Financial Markets and Institutions			3	3						
	Other Elective	Research Methods in Finance			3	3					
Semester total			12	12	15	15		21	21	12	12

Course Description:

1. Elective courses: including investment analysis course group and risk management course group, at least five elective courses for investment analysis course group, and at least four elective courses for risk management course group.
2. A maximum of 15 credits per semester for in-service students. The maximum credits per semester for in-service students is 12 credits. Those in-service students who have not studied “Economics”, “Accounting”, “Statistics”, and “Financial Management” courses in college must first take the identification test. If those in-service students fail to pass, it is necessary to take relevant courses in the college.
3. Informal courses: Before graduation, one or more papers must be accepted at an academic seminar with a review system, and then an oral examination can be applied; career counseling two times; one dissertation, (two corporate visits or off-campus internships), and one professional certificate are considered to meet the graduation requirements.
4. Before applying for degree examination, students need to take the academic ethics education course on the Center for Taiwan Academic Research Ethics Education online platform. In addition, they need to pass the final exam and get a passing grade.